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Ordinær Generalforsamling Blindmotion 29. februar 2024 

Mødet afholdt online via Zoom.  

Der var 12 medlemmer/deltagere til mødet.  

 

Sven Mogensen bød velkommen og spurgte til valg af dirigent. Der kom forslag på Jesper Andersen.  

Punkt 1: Valg af dirigent: Jesper Andersen. Jesper overtog herefter ledelsen af mødet.  

Punkt 2: Valg af referent: Carina Breiting  

Valg af 2 stemmetællere: Erfaringen har vist, at det ikke er praktisk online. Hvis situation opstod, ville 
det blive taget som en høring som ved et åbent møde. Det blev godtaget.  

Punkt 3: Fremlæggelse og godkendelse af referat af seneste ordinære eller ekstraordinære 
generalforsamling. 
 
Jesper Andersen gennemgik punktvis referat fra seneste generalforsamling af 09.03.2023. 
Forespurgte deltagerne om der var kommentarer/spørgsmål til referatet. Referatet blev godkendt.  
 
Punkt 4: Fremlæggelse og godkendelse af formandens beretning og beretning fra stående udvalg og 
kontaktpersoner. 
Der var ingen beretninger fra stående udvalg og kontaktpersoner: Det er alene formandens beretning 
som står til gennemgang og godkendelse. Den er blevet sendt ud som bilag ifm. indkaldelsen til den 
ordinære generalforsamling.  

Sven gennemgik beretningen punktvis, så der blev mulighed for at stille spørgsmål undervejs.  
Lancier dans: Ingen spørgsmål til punktet. 
Super Goalball Event – støtte til den eneste holdsport for blinde/synshandicappede: Ingen spørgsmål 
til punktet. 
Vandretur på Møns klint – et pilotprojekt i samarbejde med DBS-Storstrøms kreds. Der er lagt et nyt 
projekt i støbeskeen i 2024 og vil næste gang være i Jylland: Ingen spørgsmål til punktet. 
Legatuddeling 2023 – afholdt på 3 lokationer rundt i landet over 2 dage: Ingen spørgsmål til punktet.   
SUP arrangement i samarbejde med DBSU – et pilotprojekt og vil blive gentaget: Ingen spørgsmål til 
punktet. 
3 Kajakarrangementer rundt i landet og en kajakfestival i Silkeborg med 22 synshandicappede 
deltagere. Sven opfordrede til at deltage, hvis man ikke kender til det: Ingen spørgsmål til punktet.  
Administration: Foreningen har været udfordret omkring indbetaling af medlemskaber/årligt 
kontingent, når opkrævningen skal ske ud over året. Det er nu rettet ind, så der kun sendes ud en gang 
om året – januar måned.   
Økonomi: Medlemskaber/sponsorater og regnskab bliver gennemgået under et særskilt punkt.  
Opbakning: TAK, stor tak og mange tak til alle som har været med til med god energi og godt humør at 
skabe et godt år i Blindmotion. Særlig tak til DBS for samarbejdet under året samt til vores sponsorer.  
Jesper knyttede en kommentar: Fascinerede og livsbekræftende at vi kan sætte alle de aktiviteter i 
søen og det er noget helt særligt at være en del af den holdindsats både bag og foran linierne.  
Formandens beretning blev godkendt.  
Beretningen bliver lagt op på Blindmotions hjemmeside.  
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Punkt 5: Kassereren fremlægger det reviderede regnskab til godkendelse. 

Jesper Andersen gennemgik regnskabet i hovedlinjer.  

Regnskabet består af Indsamlingskonto og Foreningskonto (indkommende donationer). De skaber 
regnskabet og har de grundlæggende 2 spor, for at posterne kommer de rigtige steder hen; sådan at 
der er transparens i forhold til de krav/regler, som er givet fra Indsamlingsnævnet.  

Donationerne blev fordoblet i 2023. Så det betyder, at der har været donationer for 350.150, - kr.   

Medlemskaber/firmamedlemskaber er desværre lidt status quo her i 2023.   

Der er blevet overført 575.000, - kr. til Synshandicappedes Motionsfond.  

Kommentar fra Kim: Vi fik til kajak sponsorat fra Friluftsrådet og SparNord. Der udspandt sig en dialog 
omkring hvornår Blindmotion har fået de 50.000, - kr. fra Friluftsrådet. Kasserer meddelte at de lige vil 
undersøge, hvornår beløbet er kommet.  

Ekstern revisor har afstemt/gennemgået og godkendt regnskab. 

Kim kommentar: Sponsorater, som har været givet og hvor et accepteret overskud fra det kan gå videre 
til næste år; skal det fremgå explicit i regnskabet.  

Sven kommentar: Administrationsomkostninger på 18.000, - kr. Stor tak til alle frivillige, for uden deres 
frivillige indsats ville vi aldrig kunne holde det beløb så langt nede.  

Annette kommentar til fundraising team: Uden deres store indsats og flotte arbejde; så havde vi ikke 
fået mulighed for at lave alle de aktiviteter, som har været på eventplanen og på den tegnebrættet 
fremover.   

Jesper fortsatte omkring regnskab: I 2022 lå administrationsomkostninger i foreningskontoen, men i 
2023 flyttet til indsamlingskontoen; så der er transparens jfr. krav fra indsamlingsnævnet. Der var ingen 
kommentarer/indvendinger til den omkontering.  

Økonomistyring: Der laves en særlig economic aftale som fremover skal processerne mere smidige på 
det operationelle niveau.   

Der var ikke yderligere spørgsmål/kommentarer til regnskabet. Regnskabet blev fremlagt til 
godkendelse og godkendt.  

Det lægges op på hjemmesiden, når Blindmotions bestyrelse har underskrevet det.  

Sven fortalte herefter om, hvorfor Synshandicappedes Motionsfond, som Blindmotion er 
støtteforening for, blev stiftet i Luxembourg. Årsagen skyldes at en fond oprettelse i Danmark ville have 
udhulet indskudskapitalen i løbet af få år grundet kravene til administration af en lille fond; så der ikke 
ville have været mulighed for at dele legater ud igennem mange år.  

Jesper fortalte, at han er formand for Synshandicappedes Motionsfond. Jesper orienterede om deres 
netop afholdte møde med Luxembourg som en del af forberedelsen til den årlige legatuddeling 2024. 
Status på fondens formuer for 2023 er, at der var et rigtig flot afkast på formuen; så der nu kan deles 
endnu flere legater ud.  
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Punkt 6: Fastsættelse af kontingent 

Medlemskontingent ligger på: Personligt medlemskab: 250,- kr. Familie-: 450,- kr. Firma-: 1.500,- kr. 

Der er ikke forslag fra bestyrelsen om at sætte kontingentet op. Der blev lavet høring os deltagerne, om 
det skulle øges. Det blev vedtaget at fastholde nuværende niveau.  

Lone påpegede, at der er behov for, at man bare automatisk bliver krævet for kontingent. For så skulle 
man ikke som medlem ind og gøre noget for det hvert år.  
Kasserer fortalte, at der i øjeblikket bliver arbejdet på løsning.  
 

Der udspandt sig en dialog omkring medlemskab: 

Vigtigt at der skal betales for et medlemskab i Blindmotion, hvis man deltager i et af Blindmotions 
aktiviteter.  

2024 – medlemskaber:  33 personlige 10 familiemedlemskaber 1 virksomhedsmedlemskab 

Der blev drøftet om krav til antal medlemskaber og det at opnå fradrag. Krav til fradragsmulighed er:  

• 300 medlemskaber  
• 200 gaver a 150, pr. år  

Det er gældende for et år ad gangen.  

Sven omtalte, at vi i den grad har brug for flere kræfter til at hjælpe omkring at få flere medlemskaber.  
Lone delte erfaringer fra andre foreninger om deres måde til at opnå flere medlemmer.  
Annette kom med forslag til at nedsætte en gruppe til det formål.  
 

Der blev slået på tromme for at frivillige til arrangementer også betaler for et medlemskab.  
Det blev besluttet, at bestyrelsen tager op, hvorvidt frivillige også bør betale medlemskab som et 
vigtigt tillæg til deres opbakning.  
Lone pointerede: ”Hvert eneste medlem er en ambassadør”.  

Punkt 7: Behandling af indkomne forslag. Der var ingen indkomne forslag.  
 
Punkt 8: Valg af 3 bestyrelsesmedlemmer i lige år, og 2 bestyrelsesmedlemmer i ulige år. 
(konstituering efterfølgende). 2024: Så krav om valg af 3 bestyrelsesmedlemmer. 

På valg Sven, Jannie & Carina – meddelt at de stiller op. Alle 3 blev valgt. Bestyrelsen fastlægger på et 
efterfølgende bestyrelsesmøde i forlængelse af generalforsamlingen den endelige konstituering.   

Jfr. bestyrelsesmøde af den 29.02.24: Sven Mogensen valgt til formand. Jannie Hammershøi valgt til 
næstformand. Sekretær Carina Breiting.  

Kasserer: Annette. Medlem af bestyrelsen: Jesper Andersen. Suppleant: Lars Faursholt.  

Punkt 9: Valg af suppleant. På valg Lars Faursholt – meddelt at han stiller op. Lars genvalgt   

Punkt 10: Valg af revisor - Helle Lund er på valg. Helle meddelt at hun stiller op. Helle blev genvalgt. 
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Punkt 11: Eventuelt  

Kim: Update fra Kim omkring Århus havn/- ø. Når de sidste 2 kanaler er færdige – så skal kajakkerne 
stadigvæk i vandet ifm. indvielsen.  

Kim: Virksomheden Stolleflet – Flemming, ejer af firmaet og selv blind havde fået en forespørgsel/ordre 
på 50 stole (Idé: Design af en særlig stol/flettet af en blind). Opgaven kunne desværre ikke løftes, men 
Flemming laver stadigvæk nogle småopgaver. Jannie orienterede om, at hun måske kunne åbne døren 
til nogle flere som kunne hjælpe ifm. større ordre.  

Kim: Havkajakroerne, forening har 1.800 medlemmer – der kommer en artikel i deres medlemsblad om 
blinde på vandet i maj måned 2024, hvor Kim fortæller om det at sejle på vandet som synshandicappet 
samt om kommende kajakarrangementer i Blindmotion. 

Kim: Deltager her i 2024 i et kajaksommertræf i Sverige, hvor deltagere også skal sejle med masker; så 
de prøver at sejle kajak som synshandicappet. Kim vil slå på tromme for medlemskaber til 
Blindmotion. Lone spurgte til materiale om Blindmotion, som kunne deles ud. Det bliver tilsendt.  

Kim: Omtalte arrangementet ”Outdoor for alle” i Italien 2024 – Silkeborg kommune her med her og 
interesseret i kajakdeltagelse fra synshandicappede.  

Jesper: Få oprettet MobilePay numre til vores indsamlingskonto (har nummer i dag) og få et særskilt 
nummer til foreningskontoen. Det vil lette arbejdsproceduren væsentligt.  

Dirigenten takkede for deltagelsen og endnu en tak for super indsats. Må vi få et godt 2024!! 

Dokument slut 

 


